
Motion till riksdagen 

1986/87:U204 
Birthe Sörestedt och Hans Pettersson i Helsingborg 
(s) 

Upphandlingen av spannmål för biståndsändamål 

Sverige levererade under innevarande budgetär ca 80 000 ton vete genom 

världslivsmedebprogrammet (WFP) inom ramen för konventionen 0111 

livsmedelshplp och internationella beredskapslagret för katastrofinsatser. 

I proposition 19H4/X5: 166 om livsmedelspolitiken föreslogs bl. a.: "De 

kvantiteter av �pannmål �0111 behövs för våra internationella utfästelser i 

kampen mot wälten i världen bör ingå i den prisreglerade volymen" (dvs. 

sven�ka inlö�enpri�er - vår anm.). Vad som avsågs därmed var de 

utfästelser �om Sverige gjort om bidrag i form av pannmål till IEFR och 

F A C. Upphandlingen för des�a ändamäl hade fram t. o. m. 1984/85 kett till 

världsmarknad�pri�er. 

I utrike�ut�kottet� betänkande 1984/85:12 framhålls bl. a. att inköp av 

spannmål för bi�tåndsändamål inte skall ske till svenska inlösenpriser. 

vilket enligt utskottet uppfattning ansågs vara en oriktig användning av 

bistånd�medel. 

I betänkande UU 19X5/H6: 15 vidhalter ut�kottet sin uppfattning och skriver 
bl. a.: "Ut�kottet har tidigare med anledning av motioner i ii rendet framhållit 
att inköp av �pannmal för liv�medebhjälp inte bör ske till sven�ka reglerings
priser. efter�om en huvudregel mi1�te vara att biståndsanslagen i sin helhet 
skall anviinda� för bi�ti\nd�ändamill. Riksdagen har upprepade gånger ställt 
sig bakom denna princip ... 

Värld�marknatbpri�et för vete var i fjol 790 kr. och motwarande wenska 

inlö�enpri� l 620 kr. 

Merko�tnaden för denna. enligt var mening ogrundade och mot rik�dags

be!>lut �tridandc pri��ättning. blev för innevarande budgetår 60 milj. kr. och 

beräkna� för budgetaret 19!\7/88 öka till hela 65 milj. kr. 

l propo\ition 1985/86: )(JO bil. 5 skriver departementschefen bl. a.: "Beträf

fande skillnaden mellan världsmarknadspriset och svenskt pris budgetåret 

1986/87 avser jag aterkomma i budgetproposition I 987/88." Detta uttalan

de antyder att en återgäng till prissättning till världsmarknadspris enligt 

rikselagem flera gånger uttalade mening var att vänta inför kommande 

budgetår. 

Men i proposition 19H6/87: JOO heter det bl. a: 
Jag delar rik�dagen� uppfattning att denna användning av biståndsmedel 

bör ses som ett undantag frän huvudregeln. l riksdagens beslut om 
riktlinjerna för en �amlad livsmedelspolitik (prop. 1984/85: 166) lades 
samhället� delan�var för överskottsarealens kostnader fa�t. Detta beslut 
omfattar fem ar. Vid en kommande utvärdering bör finansieringen av det 
svenska �pannmål bi�tändet ses över. 
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Vi anser att det med denna vaga skrivning finns stor risk för att spannmål för 

biståndsändamål även i framtiden kommer att levereras till svenska 

inlösenpriser. Det är enligt vår uppfattning helt oriktigt att använda 

biståndsmedel för att subventionera överskott av svensk spannmåL en 

ståndpunkt som också vid ett flertal tillfällen kommit till uttryck i 

utrikesutskottets ställningstaganden. 

De medel som nu helt omotiverat avsätts för ett sådant ändamål borde i 

stället komma till användning för andra angelägna ändamål inom bistånds

verksamheten. 

Det är nu hög tid att sätta en slutlig parentes för det som såväl 

departementschef som utrikesutskott anser vara ett undantag från huvudre

geln och återgå till en sund prissättning av svenska veteleveranser för 

biståndsändamål, dvs. upphandling till världsmarknadspriser. 

Hemställan 

Med hänvisning till ovanstående hemställs 

att riksdagen som sin mening ger regeringen till känna vad i 

motionen anförts om att hela den kvantitet av spannmål som används 

för biståndsändamål skall upphandlas till världsmarknadspriser. 

Stockholm den 20 januari 1987 

Birthe Sörestedt (s) 

gotab Stockholm 1987 12143 

Hans Pettersson (s) 
i Helsingborg 

Mot. 1986/87 

U204 
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